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I v zatím stále rozkopaných Doudlebách nad Orlicí se dají najít místa 

zkrášlená pracovníky městysi. 

Vážení spoluobčané,  

 

čas tak nějak nezadržitelně pádí a již se opět blíží ten dušičkový. 

Podzim probíhá se vším všudy a vám se právě dostává do rukou další 

číslo našeho zpravodaje. 

Jen v rychlosti bych vás chtěl seznámit s tím, co je u nás v městysi 

nového.  

• Zcela určitě jste zaregistrovali úřední desku v digitální podobě, 
která se v pondělních odpoledních hodinách 4. října objevila před 
úřadem. Díky poskytnuté dotaci z Královéhradeckého kraje (na 
základě Smlouvy o poskytnutí dotace č. 21RRDU4-0004 Pořízení 
chytrých technologií za účelem podpory konceptu chytrého 
regionu) se nám podařilo na její pořízení získat cca 280 tis. Kč.  

• O dokončování výstavby splaškové kanalizace píšeme na jiném 

místě, ale zde chci nyní Královéhradeckému kraji opět poděkovat, 

neboť nám na opravy komunikací, které jsou s výstavbou 

kanalizace spojené, v ulicích Fűgnerova a Jiráskova, přispěl na 

základě Smlouvy o poskytnutí dotace č. 21POVU1-0133 (Občanská 

vybavenost, veřejná prostranství a infrastruktura) částkou 910 tis. 

Kč. I když tato částka pokrývá ani ne 1/3 celkových nákladů na 

nové asfaltové povrchy  těchto ulic, díky moc za ni.  

A ještě bych v souvislosti s těmito krásnými novými povrchy chtěl 

opakovaně poděkovat firmě Charvát a.s. za finanční dar, kterým 

na tuto obnovu přispěla. 

• V současné době postupuje dostavba 4.NP a rekonstrukce kotelny 

ZŠ s využitím dotace ve výši 80 % od Ministerstva pro místní 

rozvoj. Nyní se v půdním prostoru instalují střešní okna, rozvod 

topení, vody a odpadů. Horší situace je při výměně starých 

dosluhujících plynových kotlů v kotelně školy za modernější. 



Původně domluvený termín odstávky kotelny s využitím státního 

svátku 28. října a dalších dní volna ke komplexnímu předělání 

kotelny, byl dodavatelem odvolán, neboť výrobce v Německu není 

schopen dodat komponent pro kotle (pro odborníky: MGK-2 210). 

Jinde v ČR není tato součástka k dispozici. Po obdržení příslibu 

brzkého dodání bude hledán nový termín odstávky v délce 

alespoň 10 kalendářních dnů. 

Teď ještě něco k odpadovému hospodářství. Na svém 63. zasedání 

dne 14. října 2021 se rada městyse mimo jiné zabývala  

(v návaznosti na Zákon č. 541/2020 Sb. o odpadech) přípravou nové 

metodiky a systému našeho odpadového hospodářství pro rok 2022. 

Vzhledem k tomu, že ceny za ukládání komunální odpadu na skládku 

enormně rostou a porostou i nadále (v roce 2020 – 500 Kč/tuna,  

v roce 2021 - 800 Kč/tuna, v roce 2029 – 1 850 Kč/tuna), je našim 

cílem množství komunálního odpadu minimalizovat (pokud 

nechceme nezmenšující se množství kompenzovat prostým 

„zdražováním“ poplatku). Proto opět apelujeme na aktivitu občanů 

a na důležitost komplexnějšího třídění odpadu. Dále máme v úmyslu 

využívat sběrný dvůr, který má být využíván především pro ukládání 

odpadu tříděného, používat na ukládání komunálního odpadu 

(velkoobjemového) pouze v případě, že se nevejde do popelnic.  

Podnikatelské subjekty by měly řešit svoz svého komunálního 

odpadu (opět v návaznosti na Zákon č. 541/2020 Sb. o odpadech) 

vlastní smlouvou se svozovou firmou (např. s firmou Ekolou České 

Libchavy a.s.). Další informace budou předneseny na veřejném 

zasedání ZM při projednávání návrhu ceny za komunální odpad na 

rok 2022.  

Stále ale hovořím jen o dění tady u nás v Doudlebách nad Orlicí  

a málem bych se opomněl zmínit o celostátních volbách do 

poslanecké sněmovny, které proběhly v celé ČR ve dnech 8. – 9. října 

2021. I v našich 2 volebních místnostech v přízemí úřadu městyse 

jsme opět po čase zaznamenali nebývalou 64,67 % účast všech 

voličů. Jen pro vaši základní informaci: 30,80 % hlasů získala strana 

ANO 2011, 23,02 % hlasů získala koalice SPOLU – ODS, KDU-ČSL, TOP 

09, 11,46 % hlasů získala strana Svoboda a přímá demokracie (SPD). 

Ostatní strany a hnutí měly již méně než 10 % hlasů. 

Závěrem bych vás chtěl znovu, opakovaně, ještě jednou poprosit  

o pochopení, strpení a toleranci k problémům spojeným  

s dokončováním výstavby splaškové kanalizace (překopnuté kabely 

→ nefungující veřejné osvětlení, překopnuté trubky → netekoucí 

voda atd.). Koncem listopadu by toto vše již mělo konečně skončit! 

 

 

Informace o postupující výstavbě splaškové kanalizace 
 

Rádi bychom vás opět průběžně informovali o postupující výstavbě 
splaškové kanalizace. V současné době se dokončují poslední metry 
hlavních řadů a přípojky k nemovitostem. Připravuje se další etapa 
asfaltování, která by měla začít 25. 10. 2021. Městský úřad v Kostelci 
nad Orlicí připravuje rozhodnutí na částečnou uzavírku silnice 
III/3164 v prostoru před bývalou vrátnicí Perly a propojení do ulice  
U Parku, která by měla začít 27. 10. 2021.  
Stavebním dozorem bylo na základě kontrolních dnů a blížícího se 
konce stavby svoláno jednání ve věci posouzení víceprací, 
realizovaných dodavatelem. V průběhu stavby bylo potřeba na 
několika místech řešit souběh současné kanalizace s novou stokou,  
a to hlavně v úzkých ulicích, kde tyto přeložky potrubí nebyly vůbec 
levné. 



Další vícepráce se nasčítávaly vzhledem k opravě současných stok při 
jejich křížení a pak také ztížením zakládání stavby z důvodů pevného 
podloží.  
Nemalou částku bude činit i osazení kontrolních a revizních šachet 
včetně jejich napojení na soukromých pozemcích.  
Největšími položkami, které se nyní začínají objevovat, jsou 
vyúčtovávání oprav a rekonstrukce asfaltových povrchů.  
Pan místostarosta ve spolupráci s panem Otou Kopsou, kteří se 
soustavně účastní jednání s dodavateli a subdodavateli, se průběžně 
připravují a důsledně posuzují, které plochy budou opraveny 
celoplošně, a které jen lokálně v místě vlastního výkopu.  
Předložené více a méně práce, které byly průběžně potvrzovány ve 
stavebním deníku, se v současné době pohybují v souhrnné částce 
téměř 7 mil. Kč. 
Další předpokládané navýšení výdajů stavby kanalizace nastane po 
vyúčtování asfaltových povrchů, neboť větší část místních 
komunikací je ve velmi špatném stavu a jejich opravu proto nelze, jak 
je uvedeno již výše, provést jen v místech výkopů.  
Máme „štěstí“ alespoň v tom, že současný nárůst cen ve všech 
odvětvích se naší stavby zásadně nedotkne, neboť veškeré 
posuzování a oceňování dalších prací se „díkybohu“ pro nás řídí 
smluvně vysoutěženými cenami. Jinak by byly tyto ceny velmi 
výrazně vyšší.  
Předpokládáme, že v polovině měsíce listopadu budou předloženy 
všechny faktury a též Dodatek č. 3 ke smlouvě s dodavatelem – 
firmou VCES.  Ten bude muset následně schválit i zastupitelstvo 
městyse.  
V pátek dne 15. 10. 2021 proběhlo místní šetření svolané Stavebním 
úřadem v Kostelci nad Orlicí za účelem vydání rozhodnutí o zahájení 
zkušebního provozu na dokončených úsecích kanalizace.  

V návaznosti na toto rozhodnutí se již bude možné začít  
s připojováním jednotlivých nemovitostí.  
Budoucím uživatelům obecní kanalizace bychom k tomu chtěli sdělit 
několik podstatných informací a zásad. 
Kritéria pro napojení nemovitosti: 
1. Splašková voda napojovaná na novou kanalizaci je odpadem pouze 
z WC, koupelen, prádelen a kuchyní. 
2. Do přípojky splaškové kanalizace nesmí být zaústěny vody 
dešťové (ze střech, dvorků, atd.), povrchové ani podzemní (různé 
drenáže). Podzemní, dešťové a povrchové vody lze ponechat 
napojeny na stávající (od tohoto okamžiku již pouze dešťovou) 
kanalizaci. 
3. Do kanalizační sítě je zakázáno splachovat: 
- biologický odpad – zbytky jídel, odpad z kuchyňských spotřebičů, 
- tuky – fritovací oleje, motorové oleje, 
- veškeré hygienické potřeby (vlhčené ubrousky, jednorázové 

dětské pleny, atd.), 
- chemikálie a další nebezpečné látky, 
- léky. 
4. Po napojení na kanalizaci je zákonem daná povinnost jímky  
a septiky vyřadit z provozu, vyčerpat (oprávněnou osobou) a odvézt 
na ČOV, vydesinfikovat a zasypat nebo případně využít na zadržování 
dešťové vody. 
Při porušení těchto ustanovení může dojít k havárii na kanalizačním 
řádu nebo přípojkách a úhrada nákladů na jejich odstranění pak 
samozřejmě půjde na vrub viníka. 

 

Ing. Ivan Keprta 

starosta městyse  

 



Výměna kotlů 
 
Od září 2022 se nebudou moci využívat teplovodní kotle na pevná 
paliva 1. a 2. emisní třídy a kotle bez emisní třídy. Bude nutné 
vyměnit tyto staré teplovodní kotle na pevná paliva za kotle s emisní 
třídou 3 a vyšší. Emisní třídu lze nalézt na štítku zdroje nebo 
v technické dokumentaci ke zdroji. Cílem tohoto zákonného opatření 
je snížit množství plynných a pevných znečišťujících látek v ovzduší 
z domácností, rekreačních objektů a objektů určených pro 
podnikání. Žadatel může získat zpět až 95 % výdajů. 
www.kotlikydotace.cz. 
Žadatel, který se „nevejde“ do nastavených parametrů kotlíkových 
dotací nemusí ztrácet naději. Možné řešení může nalézt na 
www.novazelenausporam.cz. 
 
Povinnosti provozovatelů spalovacích stacionárních zdrojů (kotlů 
na tuhá paliva) provozovaných v rodinných domech, bytech  
a stavbách pro rekreaci, nebo v nemovitostech určených pro 
podnikání. Jedná se o stacionární zdroje na pevná paliva o celkovém 
jmenovitém tepelném příkonu od 10 do 300 kW včetně, který slouží 
jako zdroje tepla pro teplovodní soustavu ústředního vytápění. 
Zdroj musíte mít řádně nainstalován v souladu s pokyny výrobce 
zdroje.  
Pokud je v návodu ke zdroji předepsaná výrobcem akumulační nádrž, 
musíte mít tuto nádrž nainstalovanou. 
Spalujte ve zdroji pouze paliva, která jsou stanovena výrobcem 
zdroje. 
Spalujte ve zdrojích na tuhá paliva, jenom paliva, která jsou v suchém 
stavu (vyšší výhřevnost paliva, nižší tvorba sazí a tím i nižší požární 
riziko). 

Nespalujte ve zdroji odpad. 
Pravidelně nechejte provést čištění a kontrolu spalinových cest 
odborně způsobilou osobou se živnostenským oprávněním v oboru 
kominictví.  
V zákonem stanovených případech nechejte provést revizi 
spalinových cest revizním technikem spalinových cest.  
Jednou za tři roky proveďte revizi kotle prostřednictvím fyzické 
osoby, která byla proškolena výrobcem spalovacího stacionárního 
zdroje a má od něj udělené oprávnění k jeho instalaci, provozu  
a údržbě u spalovacích zdrojů (odborně způsobilá osoba). 
Doklad o kontrole stacionárního zdroje odborně způsobilou osobou 
předložte na vyžádání obecnímu úřadu obce s rozšířenou 
působností.  
V případě kontroly kotle, paliva a dokladů ke kotli zaměstnancem 
orgánu ochrany ovzduší disponujícího pověřením ke kontrole 
vytvořte podmínky pro kontrolu a poskytněte potřebnou součinnost. 
 

 

Náboženská obec Církve československé husitské,  

místní obec Doudleby nad Orlicí, Husův sbor,  

farářka - administrátorka: Mgr Alena Naimanová, bytem 

Rychnov nad Kněžnou., Na Drahách 833    

telefon  739 071 416           mail: naina@seznam.cz  
 

Bohoslužby obvykle každou 1. a 3. neděli v měsíci v 10:00 hodin 

Církev československá husitská sděluje, že Husův sbor  

v Doudlebách nad Orlicí bude v nadcházejícím „dušičkovém 

období“ otevřen od 31. 10. do 2. 11. 2021 od 15:00 do 17:00 hodin. 

 

http://www.kotlikydotace.cz/
http://www.novazelenausporam.cz/


Rady zákazníkům Bohemia Energy 
 
Všem zákazníkům, kteří od skupiny Bohemia Energy odebírali 
elektřinu nebo zemní plyn, budou energie dodávány i nadále, 
dodávka jim nebude přerušena. Automaticky ji přebírají určení 
dodavatelé poslední instance (DPI). 
Zákazníci si však do šesti měsíců musejí najít nového dodavatele  
a uzavřít s ním smlouvu. Může jím být i firma, jež teď bude DPI. 

 

Kdo jsou moji DPI? 
Dodavateli poslední instance jsou u elektřiny E. ON Energie v jižních 
Čechách a na jižní Moravě, Pražská energetika v Praze a ve zbytku 
republiky ČEZ Prodej. V případě plynu má jižní Čechy na starosti  
E. ON Energie, Prahu Pražská plynárenská a zbytek ČR společnost 
innogy Energie. 

 

Kdy začnou DPI dodávat? 
U elektřiny již byla dodávka ze strany dodavatelů poslední instance 
zahájena ve čtvrtek 14. října. U plynu dodávka DPI začne od neděle 
17. října. 

 

Musím s DPI uzavřít smlouvu? 
Ne, to není třeba. DPI si zákazníky sám přebere, dodávka elektřiny  
a plynu je uskutečňována ze zákona a nastupuje okamžitě tak, aby 
spotřebitelům tato dodávka nebyla přerušena. 

 

Jak dlouho můžu u DPI zůstat? 
Nanejvýš půl roku. Během následujících šesti měsíců si zákazníci 
musejí vybrat nového řádného dodavatele – s tím už smlouvu uzavřít 
musejí. Pokud se tak nestane, dodávka elektřiny či plynu bude 
přerušena. 

 

 
 

Musím si rychle najít nového dodavatele? 
Se změnou dodavatele není nutné spěchat, ale nedoporučuje se s ní 
ani otálet. 
V nejbližších dnech budou zákaznické linky a kontaktní místa 
dodavatelů elektřiny a plynu jistě zahlceny a může být složité vůbec 
zajistit změnu dodavatele. Tak velký nápor – 900 tisíc odběrných míst 
– asi nemohl nikdo očekávat. 
Novým dodavatelem se může stát i firma, která si teď zákazníka 
přebírá jako DPI. 

 

Jakou mám teď očekávat cenu? 
Téměř jistě vyšší. Cena, za kterou elektřinu a plyn dodávají DPI, je 
obvykle vyšší než cena tržní. Už proto se vyplatí nesetrvat v dodávce 
DPI příliš dlouho. 

 

Mám ještě Bohemia Energy platit zálohy? 
Ministerstvo průmyslu ani Energetický regulační úřad to 
nedoporučují. Ale zálohy se u skupiny platí na stejný měsíc, přičemž 
někteří lidé mají platby nastaveny např. na 20. den v měsíci. To by 
znamenalo, že by lidé v říjnu ještě zálohy uhradit měli. Firma slíbila, 
že u všech provede příští měsíc vyúčtování. Tvrdí, že ukončila činnost, 
nikoliv že zkrachovala, a tudíž své závazky vyrovná. Skutečně 
nejpozději do konce měsíce ale trvalý příkaz k úhradě nebo inkaso 
zrušte. 

 

DPI se mi ještě neozval, co dělat? 
Dodavatel DPI se vám sám ozve. Měl by tak učinit co nejdříve, ale 
může to pár dnů trvat vzhledem k tomu, že zákazníků firem ze 
skupiny Bohemia Energy byl přes milion. DPI vás také vyrozumí  
o zálohách, jejich výši a způsobu platby. 

 

Mám si cenu u nového dodavatele fixovat, případně na jak dlouho? 
Je třeba počítat s významným navýšením ceny elektřiny i plynu, 
neboť roste v celé Evropě. 



Pokud si u nového dodavatele zvolíte fixaci na delší období (max. tři 
roky), bude cena nižší; pokud ale ceny v budoucnu opět klesnou, 
taková volba se nemusí vyplatit. Jednoznačnou radu zde nelze 
poskytnout, experti fixaci zejména na delší období (tři roky) spíše 
nedoporučují. 
Až budete komunikovat s novým dodavatelem, připravte si své 
osobní údaje a také poslední vyúčtování za elektřinu či plyn. Nový 
dodavatel je bude potřebovat k provedení změny. 

 

Mají zákazníci Bohemia Energy dělat samoodečty energií? 
Samoodečty lidé samozřejmě zadávat mohou, plyne to z informací 
uvedených na webu skupiny. V takovém případě odečet nahlaste 
Bohemia Energy i novému dodavateli anebo dodavateli poslední 
instance, kterému tento samoodečet nahlásíte. 
 

S Bohemia Energy jsem se rozešel před ohlášeným koncem jejich 
činnosti. Co teď? 
Výše uvedené rady neplatí pro zákazníky, kterým již byla dříve 
ukončena smlouva (např. i výpovědí ze strany Bohemia Energy)  
k datu předcházejícímu současným událostem. 
Ti si musejí najít nového dodavatele neprodleně.  
 

Vyrábím si sám elektřinu a Bohemia Energy ji ode mě vykupovala. 
Je to problém? 
Zákazníci, kteří elektřinu sami také vyrábějí (typově střešní 
fotovoltaiky) a vyrobenou elektřinu od nich vykupovala Bohemia 
Energy, si musejí neprodleně najít nového odběratele elektřiny, aby 
se neocitli v neoprávněné dodávce. Tímto odběratelem může být 
také obchodník, který jim bude nově dodávat elektřinu pro spotřebu. 

 
Převzato z internetových stránek 

 
 

Doudlebské sportovkyně  

 
Jsme pyšní, že Doudleby nad Orlicí jsou známé i ve sportovním 

prostředí. Narodilo se v něm, či žije mnoho významných osobností 

sportovního světa, dnes se zmíníme o 2 ženách.  

V Orlickém týdeníku se v polovině prázdnin objevil článek o naší 

střelkyni Nikole Šarounové. Posílala pozdravy z Olympijských her 

v Tokiu. Na facebookových stránkách se později objevilo: „Tak mám 

za sebou druhou Olympiádu. Je pro mě veliký úspěch, že jsem si 

dokázala vybojovat místo na dvě Olympiády za sebou. Po nevydařené 

vzduchovce mám obrovskou radost ze včerejší malorážky, za mě to 

byl dobře odstřílený závod a moc jsem si ho užila, každou ránu! Jen 

mi prostě chybělo trošku toho štěstí ve stoje, kde jsem měla šílenou 

kupu blízkých devítek. Tak to prostě někdy je, ale určitě odsud budu 

odjíždět s dobrým pocitem, a to jsem chtěla. Moc děkuju všem kdo 

mi fandí a stojí za mnou!“ 

Ale ani po Olympiádě Nikola nezahálí. 10. října 2021 jsme objevili 

další zprávu, že si v Německé 1. Bundeslize vystřílela první dvě 

vítězství a získala pro svůj tým SG Coburg cenné dva body. Velká 

gratulace! 

 

A následující velká gratulace patří další Doudlebačce – Janě Smutné. 

Zpráva o jejím úspěchu se objevila v Orlickém týdeníku 7. září 

letošního roku. Stala se mistryní světa v orientačním běhu 

v maďarském Velence. Tomuto sportu se věnuje již od dětství. 

Sbírala republikové medaile v dorostu, juniorech i dospělých a byla 

v československé reprezentaci. V poslední době je velmi úspěšná na 

veteránských Mistrovstvích světa. Letos zazářila v kategorii W55.  



Jezdí nejen po světě, ale organizuje i různé místní závody. Naposledy 

Běh na Vrbici, který je jedním ze třech závodů běžeckého poháru 

Clock cup, který je určen pro širokou veřejnost. Jana tento běh 

pořádá s rodinou a přáteli už od roku 2013. 

Oběma sportovkyním přejeme stálé zdraví, aby mohly pokračovat 

v tom, co je baví a navíc i co náš městys reprezentuje. 😊 

 

 

 

  Místní knihovna 
 

Situace s epidemií covidu a kvůli němu přijímaných opatření nepřeje 

pořádání akcí pro děti ani dospělé. Přesto se snažíme vymyslet, jak 

obohatit všední dny a zároveň dostát nutným pravidlům. 

 

V polovině září jsme připravili pro děti z 2.- 5. třídy místo tradiční Noci 

s Andersenem  OLYMPIÁDU S ANDERSENEM. Nutné testování jsme 

vydrželi a inspirováni olympiádou v Tokiu jsme si na sokolské 

Třešňovce zasportovali po svém - rozděleni do čtyř družstev jsme 

hráli badmintovovou obíhačku, klasický biatlon nahradili během bez 

lyží a střelbou míčky do koše, na curling využili jemnou stolní verzi. 

Na řadu přišly i hody na basketbalový koš a původem z Finska hra  

kubb s číselnými kolíky. Výsledky byly velice těsné   

a nejvíc jsme se nasmáli při slalomu ve vícemístném bobu z kartonu. 

Za šera jsme se přesunuli do Leny. Čekalo nás vyrábění olympijských 

kruhů, čtení sportovně pohádkových příběhů a vylepšování bílých 

triček. Za výsledky a znalosti o olympiádách a sportovcích děti 

zaslouženě obdržely speciálními medaile a diplomy. Naši olympiádu 

jsme zakončili tak, jak bývá zvykem - ohňostrojem, a to za významné 

pomoci mladých hasičů. Nebyl tak velkolepý jako ve světových 

městech, ale doudlebské nebe na chvíli rozzářil moc pěkně. 

  

    

Další fotky můžete shlédnout ve výloze knihovny do konce října a na 

jejich získání se domluvit přímo v knihovně.  
 

Andersen se v Doudlebách konal už po jedenácté. Spousta holčiček  

i kluků jím prošla opakovaně a řada z nich se ptala, co dál, neboť byl 

určen pro žáky nejvýše 5. třídy. 

 

Vyhlašujeme tedy nově na 12. listopadu 2021  
PÁTEK S ANDERSENEM 

Chodíte na základní školu do 6. třídy a výš? Bojíte 
se rádi? Máte smysl pro tajemno a stojíte  
o strašidelná dobrodružství a prožívání 
nevšedních zážitků společně s kamarády?  Máte 
chuť něco vytvořit podle vlastní fantazie? 
Pak je to akce právě pro vás. Přihlásit se můžete 

v knihovně a ve školní družině do 8. 11. 2021. 



Kulturní komise zve na přednášku 

 

Dobrodruzi a cestovatelé Michal Franc a Martin Gregor 
podnikali výpravy na legendárních československých motocyklech 
Jawa Pionýr. Michal Franc nám bude vyprávět o cestě do Černobylu, 
zóny smrti a města duchů Pripjať, o černobylské havárii a hlavně  
o tom, jak to vypadá v Černobylu dnes. Zjistíte, zda po návštěvě 
radioaktivní zóny v noci svítíte, jestli žijí v zóně smrti zmutovaná 
zvířata a půlmetrové žížaly. Dozvíte se o utajovaném městě Černobyl 
2, které sloužilo pro zaměstnance super radaru DUGA. Přinese vám 
opravdové svědectví se spoustou fotografií a videí přímo z místa. 
Také uvidíte mnoho fotek z jejich cesty po Ukrajině, z návštěvy 
Kyjeva a též z tajné raketové základny Pervomajsk, odkud bylo možné 
za studené války vyslat jaderné rakety na USA. 
 

Doudleby nad Orlicí 

10. listopadu 2021 
jídelna základní školy v 18:00  

vstupné dobrovolné 

V projektu „Hýbeme se hezky česky“ už známe vítěze 
 

Pár slov o projektu:  Na jaře letošního roku se Penny Market s.r.o. 
společně svými partnery  Asociací školních sportovních 
klubů a Českou obcí sokolskou uspořádal projekt s cílem podpořit 
pohyb dětí. Lokální dětské a mládežnické sportovní kluby a týmy 
se mezi sebou utkaly v soutěži o vaše hlasy v regionech. 
Do projektu se zapojilo více než 1 100 týmů napříč celou Českou 
republikou, ze kterého vzešlo 455 vítězů, kterým bylo rozděleno 
celkem téměř 4 miliony korun. 
 

A o co se soutěžilo? 
1. místo           finanční odměna 15.000 Kč 
2. a 3. místo    finanční odměna 5.000 Kč    
Nezapomnělo se ani na správnou stravu pro malé sportovce, 
a proto byly k výhře přidány i zdravé potraviny. 

A pro městys to nejpodstatnější: Zvítězil atletický oddíl TJ Sokol 

Doudleby nad Orlicí!  Všem, kteří nás podpořili, patří velké DÍKY!  

 

Sokol se raduje,  

oddíl se raduje,  

trenéři i členové se radují:  

- nové vybavení 

- kvalitnější tréninky. 

  

Radujte se s námi! 😊 

 

 

 



TOROGYMFIGTERS z. s. 

 KLUB POHYBU A BOJOVÉHO SPORTU 

 

Náš klub vznikl na základě požadavků 

dětí, které se zajímaly o bojové sporty, 

načež jsme tento sport rozšířili i mezi 

dospělé u nás ve Vysokém Mýtě. Tento 

druh sportu děláme již pátým rokem. 

Vzhledem k tomu, že jsme v dřívější 

době navštěvovali doudlebský klub 

LLamaro, znali jsme místní prostory,  

a když jmenovaný klub ukončil své 

aktivity, rádi jsme využili příležitost 

prostory využít.   

V současné době tedy fungujeme již šestým měsícem jako klub 

TOROGYMFIGHTERS z. s. na adrese Doudleby nad Orlicí, 

Komenského 325, kde máme svou provozovnu a základnu. Zde se 

převážně věnujeme sportu KICKBOX, MMA, BOX, FITBOX a dalším 

pohybovým aktivitám. 

Máme již vybudovanou základnu jak dětí, tak i dospělých z Doudleb 

nad Orlicí i širokého okolí, přičemž někteří naši sportovci 

reprezentovali městys na prestižních závodech. Stojí za to 

vyzvednout, že mezi sebou máme i Marka Dvořáčka, letošního mistra 

České republiky v disciplíně K1 junioři 91 kg, vicemistra České 

republiky Víta Nováka v disciplíně K1 junioři 86 kg, a držitele třetího 

místo z MČR Patrika Dvořáčka v tatami disciplíně KICK LIGHT mladší 

žáci 47 kg. Dále držitele pátého místa z MČR Lukáše Dvořáčka  

v disciplíně KICK LIGHT starší žáci 69 kg a také Járu Novotného, který 

obsadil druhé místo na prestižním závodě K1 INTERNATIONAL 

konaném v Praze. 

Našim snem i závazkem do budoucích let je dostat mládež blíže ke 

sportu a aby ti 

nejšikovnější z nás mohli 

opět reprezentovat 

Doudleby nad Orlicí na 

soutěžích jak tuzemských, 

tak i zahraničních. 

 

 

 

 

Provozní doba sportovních aktivit: 

  

Pondělí - KICK BOX děti                    17:00h-18:00h 

                                      ostatní    18:00h-19:30h 

                    BOX     19:30h-21:00h 

Úterý - TABATA, FUNKČNÍ TRÉNING   18:00h- 20:00h 

Středa - MMA 1      8:00h- 19:30h 

                 BOX      19:30h-21:00h 

Čtvrtek - TABATA, FUNKČNÍ TRÉNING  18:00h- 20:00h 

Pátek - KICK BOX děti    17:00h- 18:00h 

                                ostatní    18:00h- 19:00h 

Neděle - KRUHÁČEK     19:00h-20:00h 

 

trenér Petr Dvořáček  



Podzimní víkend na Vltavě 
 

Na konci sezóny jsme s vodáckým oddílem vyrazili do jižních Čech na 

řeku Vltavu.  V pátek  večer  jsme přijeli  do kempu  ve Vyšším Brodě  

  

  
 

a ráno začala naše plavba směr Rožmberk a dále do Českého 

Krumlova. Počasí bylo proměnlivé, ale nálada dobrá. Vzhledem  

k přehlednému značení jezů i nízkému počtu vodáků byly jezy dobře 

sjízdné. V kempu u Papouščí skály vládla u táborového ohně za zvuku 

kytary příjemná atmosféra. Nedělní ráno už bohužel bylo více 

sychravé, ale do Zlaté Koruny nám zbývalo jen 12 km, a tak jsme si 

v dobré náladě užili i tento den. Teď už si můžeme jen přát další 

takový pohodový víkend. 

 

  
 

Od výstavby vodácké chaty nad splavem 

Divoké Orlice uteklo víc jak 50 let. Není proto 

divu, že bylo třeba se pustit do rozsáhlejších 

oprav.  Začalo se natíráním střechy. Šikminu 

na loděnici již máme hotovou. Dále bude 

zapotřebí vypracovat projektovou 

dokumentaci na nové pobytí štítu a doplnění 

izolací. Postupně chceme obnovit celé 

venkovní dřevěné opláštění. Čeká nás sice 

hodně práce, ale určitě se to vyplatí. 

Doufáme, že se nám podaří na část investic 

získat peníze z dotací. 

 

Zavírání Orlice 
Na letošní zavírání řeky Divoké Orlice dne 9. 

10. bylo opravdu krásné počasí. Tak jako 

každý rok jsme se společně s vodníkem sešli 

u splavu v Potštejně, kde proběhl slavnostní 

ceremoniál uzamčení řeky.  Poté jsme na 

lodích spluli do Doudleb nad Orlicí k vodácké 

chatě, kde 

se opékali 

buřty a 

hrálo se 

na kytary. 

 

 

za vodácký oddíl Martin Hrubeš 



Domácí hospic Setkání připravil výstavu v Senátu 

Parlamentu ČR 

 
V září proběhla v prostorách Senátu Parlamentu ČR výstava „Být 

spolu“, která seznámila 

návštěvníky s podstatou domácí 

hospicové péče. Výstavu připravil 

Domácí hospic Setkání a záštitu 

nad ní převzal senátor Mgr. Jan 

Grulich, který se ujal také 

úvodního slova při slavnostní 

vernisáži. 

Výstavní panely s doprovodnými 

texty a s více než třiceti fotografiemi Petra Wagenknechta, Hany 

Tylšové a Martiny Vrbové  znázorňují život takový jaký je… od 

narození až po konec života. Slavnostní vernisáž zahájil pan senátor 

poděkováním za tuto službu a zdůraznil důležitost zabývat se 

tématem hospicové péče také na půdě Senátu. Ředitelka hospice 

Setkání Andrea Kolaříková ve svém projevu vyjádřila vděčnost za 

všechny dárce a příznivce 

hospicové péče. Upozornila 

také na potřebu finanční 

pomoci státu při zajištění 

služby malých regionálních 

domácích hospiců, které 

nemají možnost splnit 

současné podmínky 

zdravotních pojišťoven. O pěkný hudební doprovod se postaral 

houslista Vít Chudý doprovázený akordeonem Jakuba Jedlinského  

a na závěr nechybělo ani 

malé občerstvení. 

Věříme, že výstava 

oslovila členy Senátu  

a připomněla, že život 

plyne jako řeka a má svůj 

konec, který má být 

důstojný. Hospice jsou 

cestou, jak prožít poslední 

okamžiky života s 

odbornou zdravotní pomocí v laskavém prostředí a za přítomnosti 

rodiny a nejbližších přátel. 

Domácí hospic Setkání poskytuje na území našeho regionu služby již 

devátým rokem  

a v současné době hledá 

do svého týmu nové 

zdravotní sestry  

a lékaře. Bližší 

informace pro zájemce 

podá Andrea Kolaříková 

na tel. čísle 733 694 162. 

                                                                                          

 

Hana Tylšová  

Domácí hospic Setkání Rychnov nad Kněžnou 

 

 



Co nového u Svazu tělesně postižených  

Naše Místní organizace STP sdružuje 
invalidy z Vamberka, Doudleb nad 
Orlicí, Potštejna, Záměle, Pěčína  
a dalších obcí. V září odstoupila paní 
Ludmila Skalická z funkce 
předsedkyně, kterou velmi 
svědomitě vykonávala dlouhá léta. 
Tímto bych jí chtěla moc poděkovat 
a popřát hodně zdraví a vitality do 

dalších let. Taktéž z výboru odstoupila paní Lipovská, které rovněž 
přeji hodně zdraví a doufám, že se s oběma budeme i nadále 
setkávat.  

Dne 22. září se uskutečnil výlet do broumovského kláštera, kde pro 
naši výpravu bylo v rámci prohlídky od skvělého pana průvodce 
nachystané překvapení. Na začátku prohlídky se v klášterním kostele 
rozezněly varhany nádhernou skladbou a poté nás okouzlil i samotný 
zpěv pana průvodce. 
Po skončení prohlídky kláštera jsme se občerstvili chutným obědem 
a odjeli jsme do Police nad Metují. Někteří z nás navštívili muzeum 

Merkur, někteří muzeum papírových modelů a někdo se prohlídl 
město. Počasí nám docela přálo a nepršelo. 
Příští měsíc chystáme setkání v sokolovně a pak také plavání. 
Informace o chystaných akcích najdete na vývěsce u parkoviště. 
Rádi mezi sebou přivítáme nové členy. Přeji vám vše dobré 

za  MO STP Lenka Švandrlíková 

 

Doudlebský Floriteam vystoupil na Komárfestu  

v Olomouckém kraji 
 

V sobotu 11. září doudlebský Floriteam úspěšně reprezentoval 

seniory Královéhradeckého kraje v obci Střeň. Malá vesnice  

v Olomouckém kraji pořádala v nádherném prostředí 4. ročník letní 

slavnosti „Komárfest“  spolu s oslavami 140 let základní školy. 

Přestože slavnosti se zúčastnila jen polovina členek Floriteamu, jejich 

vystoupení na písničku od skupiny Mirai „Když nemůžeš, tak přidej“ 

bylo odměněno bouřlivým potleskem. 

Na slavnosti, která se konala pod záštitou hejtmana Olomouckého 

kraje ing. Josefa Suchánka, vystoupila známá skupina FLERET, 

krojovaný soubor z Litovle HAGNÓZEK a skupina KATAPULT COVER  

BAND, která přilákala na parket mnoho tanečníků. Akci moderovala 

velice vtipně moderátorka Martina z rádia HANÁ. Celá oslava 

vyvrcholila večerním koncertem skupiny MUSIC FUNNY BAND  

a ohňostrojem. 

Mile nás překvapilo vřelé uvítání zástupci pořadatelů a fantastické 

přijetí u návštěvníků. Návštěvu i vystoupení jsme si opravdu užili, 

všichni se o nás vzorně starali s typickou moravskou pohostinností. 



Věříme, že v příštím ročníku, který se bude konat za dva roky, se zase 

s milými lidmi ve Střeni setkáme. 

 

 
 

  
 

Odešel kynolog a chovatel 
Původně to měl být článek o činnosti a úspěších naší sportovní 
organizace ZKO Doudleby nad Orlicí. 
Bohužel jsme však před nedávnem přišli o našeho dlouholetého 
člena, předsedu a čestného předsedu, pane Jana Antese. 
Honza svou činnost v organizaci započal v roce 1964, kdy mu bylo 
pouhých 15 let a zůstal jí věrný až do své smrti. Během svého 

působení náš spolek dvakrát zachránil před zrušením a našel nové 
členy. 
Touto cestou se s Honzou loučíme a vzpomínáme na jeho sportovní 
a chovatelské úspěchy, kterých bylo mnoho. Též nám budou chybět 
jeho obsáhlé znalosti a cenné rady. 
Buď s bohem a odpočívej v pokoji. 

za ZKO Doudleby nad Orlicí  
Dominika Havlíčková 

 

 

INFObod  

 
V našem městysi sice 

nemáme informační 

centrum, ale minule jsme již informovali, že 

v prodejně Vltavín – zdravá výživa (v 

prostorách bývalé masny) začal fungovat 

INFObod. Jeho smyslem je poskytovat 

potřebné informace o Doudlebách nad Orlicí návštěvníkům  

a turistům. K prezentaci obce přispívá i možnost zakoupení 

propagačních předmětů a dárků. V nabídce jsou: nástěnné 

kalendáře, stolní kalendáře, kniha Procházka historií Doudleb, 

publikace - Královehradecký kraj,  Almanach 100 let (škola), propisky 

(různé druhy), přívěšky ke klíčům, odznaky, čokolády (hořké, 

mléčné), publikace – DNO – historie, igelitové tašky, magnetky, 

pohledy, hrnečky se znakem – skleněné pískované i s barveným 

znakem, keramické ve třech barvách s výpalem…  

A od příštího čísla zde bude zdarma k dostání i náš zpravodaj. 



Společenská kronika 

Sňatek v září uzavřeli...  

Martin Desenský a Jana Folprechtová 

Přejeme spoustu lásky, vzájemného porozumění 

a do dalších společných let hodně zdraví  

a spokojenosti. 

 

Do doudlebských řad se narodili... 
Eliška Weigeltová 

Marie Cabalková 

Michal Malina 

Lukáš Špaček 

Albert Kaplan 

Jakub Vidlička 

Martin Dvořák 

Klaudie Tobišková 

 

V polovině října tohoto roku přivítal pan starosta Ing. Ivan Keprta 

nové občánky Doudleb nad Orlicí. Slavnostního aktu ve 

zrekonstruované obřadní síni se zúčastnily všechny pozvané děti i se 

svými rodiči. Od městyse a kulturní komise obdržely maminky 

květiny a děti finanční dar. Od knihovny pak další dárky z projektu „S 

knížkou do života“. 

Našim novým občánkům přejeme hodně zdraví. 

Blahopřání 
Dne 27. 10. 2021 oslaví pan Jaroslav Vidrma, nejstarší 

občan Doudleb nad Orlicí, úctyhodných 97 let. Ke 

krásnému životnímu jubileu mu přejeme hlavně 

pevné zdraví, vitalitu a rodinnou pohodu. 

 

 

 
 

Přehled nových opatření od pondělí: kam s respirátorem 
a jak na karanténu 

Vláda schválila několik nových pravidel, která platí už od pondělí 
25. října. Nově se rozšiřuje výčet míst, kde je nutné nosit ochranu 
nosu a úst. Zkracuje se také doba, kterou člověk musí strávit 
v karanténě. 
Epidemická situace v Česku se zhoršuje. Vláda se proto rozhodla 
zpřísnit některá opatření, která mají zabránit v dalším šíření nákazy 
covidu-19. Zároveň se ale především kvůli neudržitelné situaci ve 
školách zkracuje doba, po kterou musí zůstat lidé i s negativním PCR 
testem v karanténě. Tady je přehled opatření, která platí od pondělí: 
 

Respirátory na pracovišti 
Na každou akci s respirátorem 
Podobně se zpřísnila pravidla i pro konání hromadných vnitřních akcí. 
Dosud nebylo nutné nasadit ochranu nosu a úst dle příslušných 
norem (například FFP2 neb KN 95) při aktivitách, jichž se účastnilo 
maximálně devět osob. Od 25. října stačí, aby se na akci objevily dvě 
osoby a respirátor už musí povinně mít. 
 



Zkrácení karantény 
V pondělí 25. října také začínají platit nová pravidla pro karantény. 
Ministerstvo zdravotnictví zrušilo dvě dosud platná mimořádná 
opatření. Nařizování izolací a karantén se tak od pondělí řídí 
aktuálním metodickým pokynem hlavní hygieničky. Podle něj je 
možné místo současných 14 dní strávit v karanténě jen 7 dní od 
posledního kontaktu s pozitivně testovanou osobou na covid-
19. A to za podmínky, že v rozmezí pátého až sedmého dne 
podstoupí člověk kontrolní PCR test s negativním výsledkem. 
Ministerstvo zdravotnictví tak reaguje především na neudržitelnou 
situaci ve školách. Někteří žáci se totiž od začátku školního roku 
dostali klidně už dvakrát do 14denní karantény, ačkoliv ani jednou 
neměli pozitivní test. Poslala je do ní hygiena, protože se ve třídě 
potkali s nakaženým pedagogem nebo spolužákem. 
Zkrácení ze 14 na 7 dní ale platí až pro karantény nařízené od 
25. října. Na ostatní, kteří se do karantény dostali do 25. října, se 
vztahuje ještě předchozí mimořádné opatření Ministerstva 
zdravotnictví. V karanténě tedy musí zůstat celých 14 dní bez ohledu 
na výsledek kontrolního PCR testu. 

převzato z internetu 
 

 
Připomínáme zapomnětlivcům, že 2. splátka poplatku za komunální 

odpad byla splatná již ke konci září. 

Dále je nám líto, že stále ještě evidujeme pár „hříšníků“, kteří letos 

nezaplatili za svého psího mazlíčka a také, ačkoliv na rozkopanou 

kanalizaci hledí každý den, nenapadlo je, že poplatek za vodu 

proudící do stávající kanalizace (stočné) je též zapotřebí průběžně 

hradit.  

pracovnice úřadu městyse 

 Místní knihovna v Doudlebách nad Orlicí 
 

 

JOSEF PICKO 
Obrazy a dřevěné plastiky 
Zahájení výstavy 6. listopadu 2021 v 17 hodin 

Hudební vystoupení a občerstvení zajištěno 



Městys Doudleby nad Orlicí zrealizoval díky 

dotacím z dotačního fondu Královéhradeckého 

kraje dva důležité projekty na základě níže 

uvedených smluv:  

 

Smlouva o poskytnutí 

dotace č. 21RRDU4-0004 

Pořízení chytrých 

technologií za účelem 

podpory konceptu 

chytrého regionu ve výši 

283 000,- Kč. (Pořízení 

digitální úřední desky.) 

 

Smlouva o poskytnutí 

dotace č. 21POVU1-0133 Občanská vybavenost, veřejná prostranství 

a infrastruktura ve výši 910 000,- Kč. (Provádění oprav komunikací – 

na fotce ulice Fügnerova.) 

 

Městys Doudleby nad Orlicí byl 

příjemce dotace identifikační číslo: 

117D8210E7185 od poskytovatele 

Ministerstva pro místní rozvoj 

z programu 11782 – Podpora 

rozvoje regionů 2019+ na akci 

„Dostavba ZŠ Doudleby nad 

Orlicí – 4.NP a modernizaci 

kotelny ZŠ Doudleby nad Orlicí“ 

ve výši 9 738 179,- Kč. 

Kulturní komise zve na vánoční koncerty  

v doudlebském kostele: 

 
1. prosince 2021 

Bára Basiková 
Koncert s doprovodem pianisty začíná v 18 hodin, vstupenky budou 
od 1. 11. 2021 v předprodeji v knihovně za 260,- Kč, 
na místě za 300,- Kč   Počet míst omezen 

 

12. prosince 2021  

Carmina Rychnov nad Kněžnou  

Česká mše vánoční J. J. Ryby 
Další informace na plakátech před koncerty. 
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